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Godkjenning av kommunerekneskapen for 2020 
 
 
10.06.2021 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Formannskapet si innstilling vart samrøystes vedteke.  
 
KS- 046/2021 Vedtak: 
Rekneskapen for 2020 vert godkjent slik han ligg føre. Rekneskapen for 2020 har eit underskot på kr 
1 339 397,65 som er dekka inn ved å redusere budsjettert avsetting til disposisjonsfond i samband 
med rekneskapsavslutninga for 2020, jf. kommunelova § 4-2. 
 
Framført underskot på sjølvkost kan dekkast inn ved eit evt. overskot på eit seinare tidspunkt. Dette 
gjeld: 
           

Eikedal, vatn Kr   73 378,53 

Avløp Kr 760 578,06 
 

 
27.05.2021 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  
 
 
 
FORM- 021/2021 Vedtak: 
Rekneskapen for 2020 vert godkjent slik han ligg føre. Rekneskapen for 2020 har eit underskot på kr 
1 339 397,65 som er dekka inn ved å redusere budsjettert avsetting til disposisjonsfond i samband 
med rekneskapsavslutninga for 2020, jf. kommunelova § 4-2. 
 
Framført underskot på sjølvkost kan dekkast inn ved eit evt. overskot på eit seinare tidspunkt. Dette 
gjeld:           

Eikedal, vatn Kr   73 378,53 



Avløp Kr 760 578,06 
 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Rekneskapen for 2020 vert godkjent slik han ligg føre. Rekneskapen for 2020 har eit underskot på kr 
1 339 397,65 som er dekka inn ved å redusere budsjettert avsetting til disposisjonsfond i samband 
med rekneskapsavslutninga for 2020, jf. kommunelova § 4-2. 
 
Framført underskot på sjølvkost kan dekkast inn ved eit evt. overskot på eit seinare tidspunkt. Dette 
gjeld: 
           

Eikedal, vatn Kr   73 378,53 

Avløp Kr 760 578,06 
 

 
Dokument som er vedlagt: 
Noter 2020 
Partsbrev - Årsrekneskap for Samnanger kommune 2020 - Uttale frå kontrollutvalet 
Vedlegg 1 til partsbrev - Uttale frå kontrollutvalet 
Vedlegg 2 til partsbrev - Nummerert brev frå revisor 
Vedlegg 3 til partsbrev - Revisjonsmelding 
 
Dokument som ikkje er vedlagt: 
Rekneskapen ligg som del av årsmeldinga og ligg vedlagt sak om årsmelding 2020  
 
Kva saka gjeld: 
Kommunen hadde i 2020 eit meirforbruk på kr 1 339 397,65 som er dekka inn ved å redusera 
budsjettert avsetting til disposisjonsfond, jf. kommunelova § 4-2. Disposisjonsfondet var på kr 
9 718 860,95 ved inngangen av året og pr 31.12.2020 er det på kr 8 648 587,34. Det er ein reduksjon 
på kr 1 070 273,61.  
 
Underskotet på 1,34 mnok er inkludert tapsføring av for høge akkumulerte sjukerefusjonskrav. 
Tapsføringa er på 2,2 mnok. Det aller meste er knytt til tidlegare år og utan denne tapsføringa ville 
resultatet for 2020 vore positivt.  
Etter at rekneskapen var avslutta, vart det avklart med NAV stat at faktura for refusjon leiar må 
krediterast. Faktura er på kr 240 049. Dersom avklaringa hadde kome litt tidlegare, ville bokført 
meirforbruk vera på 1,58 mnok. Kreditnota må no førast i 2021.  
 
Samanlikna med opphavleg budsjett kan me oppsummert seia at underskotet på 1,34 mnok skuldast: 
 

  
Eit tal i + er lågare inntekt eller auka utgift.  
 
Sjå elles årsmelding og noter for meir informasjon.  
 



Det som kan nemnast særskilt er at nokre av sjølvkostområda hadde meirforbruk som ikkje kunne 
dekkast med fond. Dette gjeld: 
 

Eikedal, vatn Kr   73 378,53 

Avløp Kr 760 578,06 

 
Desse meirforbruka kan dekkast inn att på eit seinare tidspunkt dersom områda får mindreforbruk i 
løpet av dei næraste 5 åra. Det må i så fall gjerast eit vedtak om inndekking. 
 
 
Revisjonsselskapet BDO as har fylgjande konklusjon om rekneskapen:  

 
 
Kontrollutvalet i Samnanger hadde rekneskapen til handsaming i møte 3. mai 2021. Konklusjonen er 
som fylgjer: 
 

 
 
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Rådmannen skriv i si innleiing til årsmeldinga: «Samnanger kommune har relativ høg gjeld, kombinert 
med eit for lågt disposisjonsfond, og eit usikkert driftsresultat».  
 
Riksrevisjonen tilrår at kommunane ikkje bør ha meir enn 75 % av driftsinntektene i lånegjeld. 
Driftsinntektene til Samnanger kommune var i 2020 på 240 mnok og lånegjelda var pr 31.12.20 på 
260 mnok. Lånegjelda må ned på 180 mnok for å følgje Riksrevisjonen sine anbefalingar. Dette kan 
gjerast på fleire måtar: Nye låneopptak bør vurderast svært kritisk. Kommunen betalte i 2020 8,4 
mnok i avdrag. Det kan og betalast meir ned på lånegjelda, dvs. meir enn minimumsavdrag som har 
vore norma dei siste åra. Konsekvensen vil då vera at det må finnast innsparing i budsjettet for å 
kunne betala meir i avdrag. Eit tredje alternativ er å auka inntektene. Det er få områder der 
kommunen kan påverke inntektene i stor grad. Eit av områda er eigedomsskatt. Det har vore politisk 
einigheit om at dette ikkje vil vere eit alternativ.  
 
Riksrevisjonen tilrår og at disposisjonsfondet bør vera på minimum 5 % av driftsinntektene, dvs. at 
for Samnanger betyr dette eit disposisjonsfond på minimum 12 mnok.  Det å ha eit lågt 
disposisjonsfond gjer at kommunen er svært sårbar for mellom anna endring i rammevilkår, endra 
behov for kommunale tenester, renteauke mm. Renteauke kan me i stor grad sikre oss mot ved å 
binde renta, men dette vil ha ein årleg kostnad som må finansierast.  
 
Kommunen har i 2021 sett i gang ein prosess for å sjå på driftsutgiftene, no i første omgang på skule. 
Det bør og vere mogeleg å stramme inn drifta på fleire einingar, men det er uvisst kor mykje slik 



innsparing vil kunne utgjere.  
 
Rådmannen si klare anbefaling er at kommunen bør arbeida meir med å finne måtar å effektivisera 
drifta på. Dette bør gjerast før kommunen går inn i nye, store investeringsprosjekt.   
Kommunen er og involvert i fleire søksmål som kan få store konsekvensar for kommuneøkonomien. 
Dette tilseier og at kommunen bør unngå å ta opp nye lån som ikkje er sjølvfinansierande.   
 
Når det gjeld sjølvkostområda som vatn, avløp, slam og feiing skal dette over tid finansiera seg sjølv. 
Det er no fleire områder som har eit negativt resultat eller der fondet nesten er brukt opp. For å 
unngå at me kjem i ein situasjon igjen der sjølvkostområda ikkje betalar seg sjølv, er det viktig å 
framleis drifte effektivt, i tillegg må det arbeidast med å få på fleire abonnentar. Investeringane må 
skje planmessig slik at prisane kan aukast gradvis.  
 
 
 
 
 


